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MINISTER ZDROWIA 

Uprzejmie dziękuję za wyjaśnienie z dnia 23 lutego 2009 r. (Sygn. pisma MZ-
OZO-073-16836-1/EW/09), dotyczące ograniczenia działalności oraz likwidacji 
oddziałów szpitalnych. 

Z przykrością informuję, że zawartych w powyższym piśmie informacji, 
Rzecznik Praw Obywatelskich nie może uznać za wystarczające dla wyjaśnienia 
podnoszonej sprawy, zważywszy, że jego treść ogranicza się w zasadzie do wskazania -
znanych Rzecznikowi - obowiązujących przepisów prawa oraz przepisów, nie 
podpisanej przez Prezydenta RP, ustawy o zakładach opieki zdrowotnej dotyczących 
wpływu Ministra Zdrowia na likwidację spółki z większościowym udziałem środków 
publicznych. 

Uprzejmie przypominam, że w wystąpieniu z dnia 31 października 2008 r. 
wskazano, że - jak pokazuje dotychczasowa praktyka - obowiązujące przepisy w 
zakresie przekształcenia lub likwidacji publicznego zakładu opieki zdrowotnej, nie 
stwarzają wystarczających gwarancji ochronnych, zapewniających prawo do 
nieprzerwanego i niepogorszonego dostępu, warunków udzielania i jakości usług 
świadczonych przez likwidowany lub przekształcany zakład opieki zdrowotnej. 
Realnego wpływu na decyzje organów założycielskich zakładów w tym zakresie nie 
posiadają wojewodowie oraz konsultanci krajowi i wojewódzcy, a także Narodowy 
Fundusz Zdrowia, jakkolwiek obowiązujące przepisy zobowiązują te organy do oceny 
zabezpieczenia opieki zdrowotnej na terenie województwa oraz do określania jakości i 
dostępności świadczeń opieki zdrowotnej. 

W wystąpieniu tym Rzecznik zwracał się do Pani Minister o zajęcie stanowiska 
w podnoszonej sprawie, a także o przekazanie informacji odnośnie działań i zamierzeń 
Pani Minister w kwestii zapewnienia faktycznego nadzoru nad zabezpieczeniem 
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szpitalnej opieki zdrowotnej na terenie kraju i poszczególnych województw oraz 
odnośnie wprowadzenia odpowiednich w tej mateii mechanizmów i narzędzi prawnych. 
Z odpowiedzi z dnia 23 lutego 2009 r. wynikało, iż trwają analizy dotyczące potrzeby 
podjęcia w omawianym zakresie nowych prac legislacyjnych. 

W związku z powyższym, na podstawie art. 13 ust. 1 pkt. 2 ustawy z dnia 15 
lipca 1987 r. o Rzeczniku Praw Obywatelskich (jt. Dz. U. z 2001 r. Nr 14, poz. 147 ze 
zm.), zwracam się do Pani Minister z uprzejmą prośbą o informację na ten temat. 


